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برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال در گرو اصلاح اساسنامه است و فعلا 

این موضوع دراولویت اقدامات قرار گرفته اســـت. روز گذشـــته نوشتیم 

که با وجود نامه دبیرکل فدراســـیون فوتبال بـــه اعضای مجمع برای ارائه 

پیشنهادشان به این منظور، برخی از این پیشنهادها که در تعارض با اهداف 

مسئولان فعلی فدراسیون هست، مورد قبول واقع نشده و در تماس هایی با 

پیشنهاددهندگان و افرادی که آنها را امضا کرده اند خواسته شده به نوعی 

امضاهای خود را پس بگیرند. عضو سابق هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 

و مشاور سازمان لیگ نیز اعلام کرده که با او در این خصوص تماس گرفته 

شـــده، اما حاضر به پس  گرفتن امضای خود نیســـت. با وی در این زمینه و 

دیگر مسائل روز فوتبال ازجمله ابهامات دربرگزاری ادامه مسابقات لیگ 

نوزدهم صحبت کردیـــم. گفت وگوی »فرهیختگان« با غلامرضا بهروان را 

در ادامه می خوانید.

ابتدا درمورد نامه  پیشنهادی رئیس هیات فوتبال کرمان درخصوص اصلاح 

اساسنامه که اتفاقا شما هم آن را امضا کرده اید، صحبت کنید. 

 ابتدا باید به این موضوع اشاره کنم که قرایی از فدراسیون درخواست کرده بود 

ایرادهایی را که فیفا از اساســـنامه فدراســـیون فوتبال ایران گرفته است به طور 

کامـــل به اعضای مجمع ارائه کند، اما هنوز که هنوز اســـت این اتفاق نیفتاده، 

البتـــه من این موضوع را باصراحت تایید می کنـــم . در بخش دیگر نیز یادآوری 

شده که الزامات فیفا هم برای اعضای مجمع ارسال شود که این موضوع محقق 

نشد و البته مورد تایید بنده است و روی آن هنوز تاکید داریم، هرچند پیشنهاد 

اضافه شـــدن حدود صددرصدی اعضای مجمع مورد تایید من نبوده و می توان 

این موضوع را تصحیح کرد. وقتی 70نفر عضو مجمع هستند و یکباره بخواهیم 

به همین تعداد به آن اضافه کنیم یک مقدار دور از منطق است.

گویا شـــما هم در نامه ای جداگانه پیشنهادهایی را به فدراسیون فوتبال 

برای اصلاح اساسنامه ارائه کرده اید.

 بله، درست است و در چند بند این کار را انجام دادم و به ایرادات اساسی در آن 

اشاره کردم و خواستم در مجمع شفاف سازی شود تا شأن و استقلال فدراسیون 

و فوتبال مملکت هم حفظ شود. درخصوص بند ۱ باید تکلیف روشن شود که ما 

بالاخره کجای کار هستیم و آیا فدراسیون یک نهاد مستقل غیرعمومی به شمار 

می رود یا خیر یا به طور مثال باید از موازی کاری در مجمع و اساسنامه جلوگیری 

شـــود؟ الان هم کمیته اقتصادی داریم و هم سازمان اقتصادی. مگر می شود؟ 

باید یکی از اینها فعالیت داشته باشد یا به طور مثال هم کمیته مسابقات داریم 

و هم ســـازمان لیگ که بعضا اهداف همســـویی دارند و موازی کاری می کنند. 

این درحالی اســـت که تمام امور مسابقات مربوط به سازمان لیگ شده و متوجه 

مفهوم کمیته مســـابقات نمی شوم. همچنین بحث سازمان تیم های ملی ابهام 

زیادی دارد و برای اعضای مجمع گنگ است. من در نامه ام و در پنج بند به این 

موارد اشاره کردم و الان هم به آن تاکید دارم. درهرصورت بیش از هشت سال در 

هیات رئیسه فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ حضور داشتم و جز اینها در سایر 

مسئولیت های مختلف فوتبال کشور نیز تجربه دارم.

فیفا به چند بند اساسنامه ایراد گرفته است؟

باز هم تاکید می کنم از همان ابتدا خواســـتیم فدراســـیون ایرادات فیفا را برای 

اعضای مجمع ارســـال کنند که این امر محقق نشد. فیفا ایرادهای زیادی را به 

اساسنامه فدراسیون فوتبال گرفته و درحالی فدراسیون اعلام کرد فقط به هفت، 

هشـــت بند ایراد گرفته شده اســـت که مطمئنا این ایرادها از ۲0بند هم بیشتر 

بود. بنابراین درنامه به فدراسیون درخواست کردم الزامات فیفا موبه مو اصلاح و 

رعایت شـــوند. معتقدم ما باید منشور کمیته بین المللی المپیک را -که فیفا هم 

زیرمجموعه آن محسوب می شود- رعایت کنیم؛ رعایت کردن منشور یعنی اینکه 

دیگر نمی توان گفت زن ها پایین تر از مردها هســـتند یا اصولا تفاوتی بین زن و 

مرد وجود دارد که بخواهیم حقوق بانوان را نادیده بگیریم یا به طور مثال بیاییم 

بررسی کنیم که چرا میزبانی رقابت های مهم بین المللی را به ایران نمی دهند؟

ظاهرا از فدراسیون با برخی اعضا که پیشنهادهایی را ارائه داده اند، تماس 

گرفته اند و از آنها خواسته اند امضای خود را پس بگیرند!

اول باید یادآوری کنم که مجموعه مسئولان فدراسیون فوتبال از دوستانم هستند 

و برای فوتبال کشـــور زحمت می کشـــند، هرچند با من هم تماس گرفته شده و 

صحبت هایی هم کرده ایم، بااین حال درخصوص پیشنهادهایم روی صحبت هایم 

هستم و امضایم را پس  نمی گیرم.

به عنوان مشاور فعلی و رئیس اسبق سازمان لیگ درخصوص ادامه برگزاری 

رقابت های لیگ برتر چه پیشنهادی دارید؟

 برای لیگ چندبرنامه داریم و منتظریم ستاد ملی مبارزه با کرونا در این خصوص 

دســـتورات بعدی را ارائه کند، چون آنها در این قضیه مقام بالادســـت به شـــمار 

می رونـــد. ما این پیش بینی را کرده ایم که اگـــر مجوز برگزاری ادامه رقابت های 

لیگ صادر شـــود، تیم ها باید سه هفته دوباره بدنسازی و تمرین کنند و از سوی 

دیگر ما هم بیشترین تلاش را می کنیم تا منافع همه باشگاه ها حفظ شود، در این 

راستا سعی می کنیم مسابقات را برگزار کنیم، حتی اگر از تماشاگر خبری نباشد.

به نظر شما ادامه رقابت های لیگ نوزدهم از چه زمانی دوباره از سر گرفته 

خواهد شد؟

دوبـــاره تاکید می کنم منتظر مقامات بالادســـتی هســـتیم، ولـــی باید فرصت 

ســـه هفته ای برای آماده ســـازی را هم رعایت کنیم، البته اعتقاد دارم درصورت 

ازسرگیری لیگ باید دیدارهای هفته های باقی مانده به صورت فشرده برگزار شود 

تا بتوانیم لیگ بیســـتم را به موقع آغاز کنیم، هرچند اولویت ما به اتمام رساندن 

لیگ فعلی بوده، به این قیمت که لیگ بیســـتم باتاخیر آغاز شود، در هر صورت 

برگزاری رقابت های لیگ برای ما بســـیار مهم است، چون باشگاه ها هزینه های 

زیادی را متقبل شده اند و منافعی دارند.

به نظر شما احتمال تعطیلی رقابت ها وجود دارد؟

در ســـازمان لیگ و فدراســـیون فوتبال چنین برنامه ای نیست، مگر اینکه از بالا 

به ما دستور بدهند.

 شایعاتی مطرح شده مبنی براینکه شاید پرسپولیس بدون برگزاری ادامه 

رقابت ها و تعطیلی لیگ قهرمانان فصل نوزدهم معرفی شود.

 این طور نیست، چون اگر فرصتی باشد رقابت ها را برگزار می کنیم. اصلا چرا باید 

لیگ تعطیل شود؟ ما بیشتر به برگزاری رقابت ها اصرار داریم، آن هم تا جایی که 

به سلامتی مردم و دست اندرکاران برگزاری مسابقه لطمه ای وارد نشود، اما شکل 

آن را دیگر خود آقایان تعیین می کند و ما فقط آن را اجرا می کنیم.

ازسوی دیگر شایعات مبنی بر متمرکز برگزار شدن ادامه رقابت ها یا انتقال 

مسابقات به جنوب کشور و شایعاتی از این دست در این روزها کم نبوده اند. 

در این خصوص هم شفاف سازی می کنید؟

 یک سری صحبت ها مطرح می شود که اصولا با روح گستردگی و توسعه فوتبال 

مغایرت دارد. ما منتظر مقامات بالادســـت هستیم که شکل برگزاری مسابقات را 

بـــه ما اعلام کنند و ما به عنـــوان مجری به آن عملیاتی کنیم. درحال حاضر تنها 

موردی که می توانم بگویم این اســـت که متمرکز بودن رقابت ها در دستورکار ما 

نیست، چون اصولا لیگ باید به صورت رفت وبرگشت برگزار شود و متمرکز بودن 

معنای لیگ را زیرسوال می برد.

بهروان در گفت وگو با »فرهیختگان«: لغو مسابقات یا برگزاری متمرکز در دستورکار فدراسیون نیست

اولویت، برگزاری لیگ نوزدهم به قیمت آغاز باتاخیر فصل بعد است
 درباره نامه پیشنهادی با من هم تماس گرفتند اما امضایم را پس نمی گیرم                                 ایرادها به اساسنامه فدراسیون فوتبال بیش از ۲۰ بند است

نشســـت نهایـــی کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا برای 

تصمیم گیری درباره سرنوشـــت لیـــگ قهرمانان در ماه 

ژوئن برگزار خواهد شد. هرچند در حال حاضر احتمال 

لغو رقابت های ACL  و  AFCکاپ بیشتر است اما ممکن 

است تا مردادماه شرایط قدری تغییر کند و شیوع ویروس کرونا کنترل شود تا براساس یکی از نقشه های 

AFC، کل رقابت ها در یک کشور برگزار شود و به پایان برسد. چیزی شبیه لیگ ملت ها یا جام جهانی اما 

در قالب باشگاهی! اگرچه این موضوع احتمالا زیان قابل توجهی به مسابقات می رساند زیرا اسپانسرها 

ترجیح می دهند تبلیغات شان در کشورهای مختلف انجام شود و درواقع به اصطلاح مرسوم کانون های 

تبلیغاتی، برند بچرخد. 

در حـال حاضـر شـرایط به گونـه ای اسـت کـه نمی تـوان پیش بینـی درسـتی از اتفاقـات پیـش رو داشـت 

و مـرور زمـان نشـان می دهـد چـه سرنوشـتی در انتظـار تیم هـای حاضـر در لیـگ قهرمانـان آسیاسـت. 

البتـه پیـش از ایـن چنـد بـار رقابت هـای مختلـف ورزشـی به دلیـل بحران های سیاسـی یـا اجتماعی لغو 

شـده بـود، به عنـوان مثـال جنـگ جهانـی دوم لیـگ جزیـره را در فصـل 40-۱939 لغـو کرد یـا در فصل 

63-۱96۲ یـک مسـابقه در جـام حذفـی اسـکاتلند )بیـن ایردری و اسـترانرییر( به دلیل سـرمای شـدید 

هـوا کـه تـا ۲0- هـم رسـید، 33 بـار لغـو شـد. این بار امـا کرونا مهم ترین مسـابقات جهـان را هدف گرفته 

و پـس از تعویـق المپیـک و لغـو ویمبلـدون، فوتبال را نشـان رفته اسـت. با اینکه یوفـا و AFC اصرار دارند 

مسـابقات برگـزار شـود تـا زیـان مالـی زیـادی نبیننـد اما منابـع خبری می گوینـد احتمال لغو مسـابقات 

بیـش از احتمـال برگزاری آن اسـت. 

AFC  پیغام محرمانه به 

در ایران البته شرایط تاحدودی متفاوت است، از باشگاه استقلال خبر می رسد یکی از مدیران این تیم 

به نزدیکانش گفته امیدوار است مسابقات لغو شود تا با پرداخت نکردن 40 درصد از قرارداد بازیکنان، 

بدهی سایرین پرداخت شود. شرایط باشگاه پرسپولیس هم البته بهتر نیست و مسئولان این تیم اعتقاد 

دارند با عدم پرداخت بخشی از قرارداد بازیکنان )به همراه جریمه و تاخیر در پرداخت قراردادها( مشکلات 

باشگاه حل می شود و می توان در فصل آینده، تمهیدات بهتری اندیشید. در کنار همه اینها، یک منبع 

آگاه و نزدیک به کنفدراسیون فوتبال آسیا نکته ای را به »فرهیختگان« گفت که شنیدنش خالی از لطف 

 AFC نیست. ظاهرا مدیرعامل دو باشگاه از چهار باشگاه حاضر در لیگ قهرمانان آسیا به گوش مسئولان

رسانده اند که درصورت لغو بازی ها، از آن استقبال خواهند کرد. نتیجه گیری نامناسب تیم های ایرانی در 

لیگ قهرمانان آســـیا از مهم ترین دلایلی است که این دو مدیرعامل مذکور را وادار کرده به کنفدراسیون 

آسیا پیغام و پسغام بفرستند. 

 فرار همیشگی از پاسخگویی

در حال حاضر استقلال با یک امتیاز از دو بازی در رتبه سوم گروهA، شهرخودرو بدون امتیاز و تفاضل 

منفی 5 در رتبه چهارم گروهB، پرســـپولیس با یک امتیاز از دو بازی در رتبه ســـوم گروه C و ســـپاهان با 

ســـه امتیاز از دو بازی در رتبه ســـوم گروه D قرار دارند و صعود آنها به مرحله بعدی لیگ قهرمانان دشوار 

به نظر می رســـد و لغو مســـابقات می تواند زمینه فرار مدیران این تیم درباره پاســـخگویی پیرامون نتایج 

ضعیف را توجیه کند. 

در شـرایطی کـه ورزش کشـور تحت تاثیـر کرونـا و تعطیلـی 

مسـابقات قـرار گرفتـه، بیشـترین موردی که تـوی ذوق می زند 

نامدیریتی هایـی اسـت کـه در سـطوح مختلـف دیده می شـود 

و ایـن موضـوع کمـک کـرده تـا ورزش کشـور به حالـت تعلیـق 

دربیایـد. بسـیاری از مدیـران قدیمـی از شـرایط ایـن روزهـای 

ورزش کشـور گلایه هایـی دارنـد و اعتقادشـان ایـن اسـت کـه با 

تدابیر درست می توان از این حالت بحرانی خارج شد و شاهد 

دوران شـکوفایی ورزش بـود. عبـاس انصاری فـرد، مدیرعامـل 

اسـبق پرسـپولیس یکـی از ایـن نفرات اسـت که دیـروز دقایقی 

بـا »فرهیختـگان« به صـورت اختصاصی به گفت وگـو پرداخت. 

ماحصـل آن را در زیـر مـی خوانیـد.

شما هم این روزها اتفاقات ورزشی را مرور می کنید؟

بالاخـره مـن هم ورزشـی هسـتم و اگـر بخواهم هـم نمی توانم پیگیر 

فعـل و انفعـالات ورزشـی نباشـم. امـا چیـزی کـه شـاهد آن هسـتیم 

نوعـی به هم ریختگـی اسـت و اسـتنباط من این اسـت کـه هیچ چیز 

سـرجای خـودش قـرار نـدارد. ایـن به هم ریختگـی مختـص به جـای 

خاصـی نیسـت و کل ورزش را دربـر گرفتـه اسـت. مـن فکـر می کنـم 

عـدم مدیریـت از وزارت ورزش آغـاز شـده و بـه تمـام فدراسـیون ها و 

باشـگاه ها سـرایت کرده اسـت.

موضوع خاصی را در حرف هایتان دنبال می کنید؟

نـه، مـن بحـث خاصـی نـدارم اما اگر کسـی مثـل مـن ورزش را دنبال 

کنـد، می دانـد کـه مشـکلات زیادی وجـود دارد کـه روی زمین مانده 

اسـت و تمام اینها از عدم مدیریت صحیح سرچشـمه می گیرد. شـاید 

درست نباشد بگویم اما ورزش ما دچار نوعی نامدیریتی شده است.

قطعـا فوتبـال را بیشـتر از ورزش هـای دیگـر دنبـال می کنیـد. 

ارزیابی تان از مسابقات لیگ برتر چیست؟ ادامه پیدا می کند 

یـا تعطیل می شـود؟

مـن بعیـد می دانـم کـه بتواننـد لیـگ را تمـام کننـد و اسـتنباط من و 

شـنیده هایم مبنی بـر ایـن اسـت کـه مسـابقات را تعطیـل می کننـد 

آن هـم بـدون انتخـاب تیـم قهرمـان! البتـه الحـق  والانصـاف ادامـه 

بازی هـا هـم می توانـد بـرای سـلامت ورزشـکاران، هـواداران و اهالـی 

فوتبـال مشـکل ایجـاد کنـد و اگـر ایـن ویـروس بیـن آنها پخش شـود 

فاجعه ای رخ می دهد که جمع کردن آن کار چندان ساده ای نیست.

بـه پایـان لیـگ بـدون انتخـاب قهرمـان اشـاره کردیـد. اگـر این 

تصمیـم گرفتـه شـود، عادلانه اسـت؟

احسـاس من این اسـت که انتخاب تیم قهرمان کار چندان سـختی 

نیسـت و می تواننـد خیلـی راحـت و بـا توجـه به شـرایط فصل جاری 

و فصـول گذشـته پرسـپولیس را به عنـوان قهرمـان لیـگ انتخـاب و 

معرفـی کننـد. امـا ظاهـرا فشـارهایی وجـود دارد کـه لیـگ را بـدون 

قهرمـان پایـان دهند.

اگـر پرسـپولیس را قهرمـان اعلام کنند باید ایـن عنوان را به نام 

کدام مدیر پرسـپولیس ثبت کرد؟

حتمـا به نـام نفراتـی کـه ایـن روزها در باشـگاه هسـتند. البتـه این را 

بایـد در تاریـخ بنویسـند کـه مدیرانـی بـدون انجـام حتـی یـک بازی 

در کارنامه شـان قهرمانـی کسـب کردنـد!

بعـد از اسـتعفای برادرتـان از مدیرعاملـی باشـگاه پرسـپولیس 

در ایـن خصـوص اصـلا اظهارنظـر نکردیـد. اتفاقاتـی کـه منجر 

به جدایـی محمدحسـن انصاری فـرد شـد، حرفـه ای بـود؟

همـه دیدنـد کـه چه اتفاقـات عجیب وغریبـی رخ داد. قبلا هم گفته 

بـودم بـرادرم از جلسـات مخفیانـه و خـارج از باشـگاه مدیـران مطلع 

بـود امـا آنهـا نه تنهـا مدیرعامـل باشـگاه را بـه ایـن جلسـات دعـوت 

نمی کردنـد بلکـه از نتایـج جلسـه هـم حرفـی نمی زدنـد. ایـن افـراد 

بدون هیچ رزومه ای به باشـگاه رسـیدند و همه هدف شـان به قدرت 

رسیدن شـان در باشـگاه بـود و بـه ایـن ترتیب به تیم لطمـه می زنند.

منظورتان از اعضای هیات مدیره شخص آقای هاشمی است؟

نـه، فقـط او را نمی گویـم. بـا اطمینـان می گویـم همـه اعضـای 

هیات مدیره به دنبال مدیرعاملی پرسـپولیس هسـتند و جالب اینکه 

بـرای رسـیدن بـه ایـن جایـگاه بیـن خودشـان هـم اختلاف افتـاده و 

ایـن روزهـا ارتبـاط خوبـی بـا یکدیگـر ندارند.

بـه توفیقـی  ایـن نفـرات  البتـه ظاهـرا در درآمدزایـی هـم 

. ند ه ا نرسـید

بلـه، هرچنـد ایـن پـول هـم در زمـان مدیریـت محمدحسـن نصیـب 

باشگاه شد و آقایان در آن زمان امضا نمی کردند که بانک گردشگری 

پول را به حسـاب باشـگاه واریز کند ولی بعد از رفتن برادرم خیلی زود 

مصوبه را امضا و پول را به باشـگاه تزریق کردند و این نشـان می دهد 

کـه قصد آقایان خراب کردن محمدحسـن بوده اسـت.

یادم می آید روزی که برادرتان مدیرعاملی باشگاه را پذیرفت شما 

مخالف این کار بودید. حالا برادرتان هم به حرف شما رسید؟

خـب آدم هـا معمـولا وقتی اشـتباه می کننـد نمی پذیرند که اشـتباه 

کرده انـد. امـا مـن بـر ایـن بـاور بـودم کـه در شـرایط بحرانـی مالـی 

پرسـپولیس آن هـم در میـان فصـل و زمانـی کـه عضـو هیات مدیـره 

نیست، حضور در باشگاه تصمیم درستی نیست. البته محمدحسن 

خیلـی خـوب در ایـن مـدت از پـس مشـکلات برآمد و مـوارد زیادی را 

حـل کـرد، امـا رفتارهـای مناسـبی با او صـورت نگرفت.

  گفت وگو  گزارش

اختصاصی »فرهیختگان«؛ دو باشگاه ایرانی به  AFC پیغام محرمانه فرستادند 

لیگ قهرمانان را لغو کنید!
انصاری فرد در گفت وگو با »فرهیختگان«: برادرم اشتباه کرد، می خواستند او را خراب کنند

همه اعضای هیات مدیره پرسپولیس دنبال مدیرعاملی هستند
فشارهایی در کار است تا لیگ بدون معرفی قهرمان تمام شود
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